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Stefan Åstrand ja Susanna Kaiju sekä 29 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston 
työjärjestyksen mukaisen valtuustoaloitteen: 

”Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Kivistön apteekin eteen saataisiin muutama 
lyhytaikainen parkkipaikka.

Kivistön palvelu- ja pysäköintitilanne on tunnetusti hankala. Kivistö sai pitkään toivotun apteekin, mutta 
sen välittömässä läheisyydessä ei ole lainkaan parkkipaikkoja.

Kun ihminen sairastuu ja asioi apteekissa, hänen on hankala kävellä pitkiä matkoja. Siksi on tärkeää, että 
auton saisi apteekin viereen parkkiin asioinnin ajaksi. Kivistön suuralue on pinta-alaltaan Vantaan suurin, 
eivätkä kaikki apteekin asiakkaat asu apteekin välittömässä läheisyydessä.”

Kaupunginvaltuusto 13.12.2021 § 10

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmistetavaksi. 

______

Kaupunkiympäristön toimialan katujen ja puistojen palvelualue toteaa vastauksenaan seuraavaa:

Kivistön apteekki sijaitsee hyvin keskeisellä paikalla Kivistön keskustassa, missä tasapainoillaan kaikkien 
kulkumuotojen, pysäköinnin, kaupunkitilan ja toisaalta katuvihreän välillä tilankäytöstä.  Apteekki on 
erittäin hyvin saavutettavissa kestävillä kulkumuodoilla, koska apteekin välittömässä läheisyydessä 
sijaitsee sekä juna-aseman sisäänkäynti että bussipysäkki. Toisaalta apteekki on myös hyvin 
saavutettavissa henkilöautolla. Keimolantien vastakkaisella puolella on kadunvarsipysäköintipaikkoja 
kadun ja vuoden 2022 alusta Topaasikujan päästä jatkuvalle huoltokadulle on lisätty toistaiseksi käytössä 
olevia pysäköintipaikkoja helpottamaan asiointia. Siten Kivistön apteekki on jo nykyisiltäkin 
pysäköintipaikoilta yhtä hyvin saavutettavissa kuin useat kauppakeskusten apteekit.  

Apteekin asiakaspysäköintiä apteekin edustan aukioille mm. Juhani Paajasen aukiolle ei katsota 
mahdolliseksi toteuttaa, koska juna-aseman ja bussipysäkin välisellä aukiolla jalankulkijoiden turvallisuus 
menee kaiken muun edelle. Lisäksi aiemmasta Safiiriaukion tilapäisestä pysäköintijärjestelystä kaupunki 
sai lukuisia viihtyvyyttä ja liikenneturvallisuutta koskevia kielteisiä palautteita. Lisäpysäköintipaikkoja on 
sen sijaan selvitetty Keimolantien varrelle. Kyseistä parannusta ei ole mahdollista toteuttaa pelkästään 
muuttamalla liikennemerkkejä, vaan pysäköintipaikkojen käytännön toteutus vaatii myös mm. 
reunakivien vaihtoa tai uudelleen asentamista sekä näihin liittyviä päällystystöitä. Muutostöiden laajuus 
ja kustannukset selviävät tarkemmin kevään 2022 aikana. Muutostyöt pyritään tekemään viimeistään 
silloin, kun Keimolantien varrella olevat talonrakennustyömaat valmistuvat ja katualue 
kokonaisuudessaan vapautuu takaisin kaupungin käyttöön. Lisäpaikoille toteutettaisiin lyhytaikaista (10–
15 minuutin) asiointipysäköintiä.



Liikkumisesteisen pysäköintitunnuksella varustetun ajoneuvon saa pysäköidä liikennemerkillä 
osoitetusta kiellosta tai rajoituksesta huolimatta, mikäli pysäköinti tapahtuu yleisellä alueella eikä 
yksityisten tonttien puolella. Toisaalta myös oikein heikkokuntoisten apteekkiasiointi taksilla onnistu 
helposti myös Kivistössä. 

Käsityksemme mukaan Kivistön aluepysäköintikokeilu on helpottanut Kivistön keskustan yleistä 
pysäköintitilannetta ja seuraamme tänä vuonna järjestelmän toimivuutta ja käyttäjien tyytyväisyyttä. 
Pysäköintikokeilussa on useampi sata kuukausipysäköijää, joten tämän järjestely vapauttaa osaltaan 
huomattavasti tilaa kadunvarsipysäköinnistä. Kokeilun jatkosta päätetään tulevan syksyn aikana 
kaupunkitilalautakunnassa. 

Kaupunginhallitus 9.5.2022 § 22

Kaupunkiympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa Stefan Åstrandille, Susanna Kaijulle sekä 29 muulle aloitteen allekirjoittaneelle 

valtuutetulle toimialan esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Käsittely:
Asian käsittelyn aikana kaupunkiympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtaja muutti vastauksen toisen 
tekstikappaleen kuulumaan seuraavasti:

“Apteekin asiakaspysäköintiä apteekin edustan aukioille mm. Juhani Paajasen aukiolle ei katsota 
mahdolliseksi toteuttaa, koska juna-aseman ja bussipysäkin välisellä aukiolla jalankulkijoiden turvallisuus 
menee kaiken muun edelle. Lisäksi aiemmasta Safiiriaukion tilapäisestä pysäköintijärjestelystä kaupunki 
sai lukuisia viihtyvyyttä ja liikenneturvallisuutta koskevia kielteisiä palautteita. Lisäpysäköintipaikkoja on 
sen sijaan selvitetty Keimolantien varrelle. Kyseistä parannusta ei ole mahdollista toteuttaa pelkästään 
muuttamalla liikennemerkkejä, vaan pysäköintipaikkojen käytännön toteutus vaatii myös mm. 
reunakivien vaihtoa tai uudelleen asentamista sekä näihin liittyviä päällystystöitä. Muutostöiden laajuus 
ja kustannukset selviävät tarkemmin kevään 2022 aikana. Jos kustannukset ja työmäärä arvioidaan 
kohtuullisiksi hyötyihin nähden, niin, Muutostyöt pyritään tekemään viimeistään silloin, kun 
Keimolantien varrella olevat talonrakennustyömaat valmistuvat ja katualue kokonaisuudessaan 
vapautuu takaisin kaupungin käyttöön. Lisäpaikoille toteutettaisiin lyhytaikaista (10–15 minuutin) 
asiointipysäköintiä.”

Päätös:
Hyväksyttiin muutettu esitys.

Liite:
- allekirjoitettu Stefan Åstrandin ja Susanna Kaijun sekä 29 muun valtuutetun aloite 

parkkipaikkoja Kivistön apteekin eteen.

Täytäntöönpano: lakiasiat ja päätösvalmistelu, esitys valtuustolle

Muutoksenhakuohje: 3.1. Oikaisuvaatimus- ja valituskielto

Lisätiedot:



suunnittelupäällikkö Markus Holm, puh.  043 827 0942, etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi


